

## Biographical Note

---

# Scott Streiner Chair and CEO, Canadian Transportation Agency

Scott Streiner became Chair and CEO of the Canadian Transportation Agency on July 20, 2015. Since that time, he has taken a series of steps to enhance the Agency's ability to respond to the needs of a rapidly evolving national transportation system, its customers, and the communities in which the system operates. These steps include: realigning the Agency's organizational structure and recruiting top-notch talent to serve on the executive team; putting in place an action plan to foster a healthy, respectful, high-performing workplace; increasing public awareness of the Agency's roles and services through speeches, media interviews and social media; introducing innovative approaches to delivering the Agency's regulatory and adjudication mandates; and launching a broad review of the full suite of regulations administered by the Agency.

Prior to joining the Agency, Scott had a 25-year career in the federal public service. As Assistant Secretary to the Cabinet, Economic and Regional Development Policy, he served as Secretary to the Cabinet Committee on Economic Prosperity and played a key role in preparing advice to the Prime Minister on economic, environmental and trade matters, including in the areas of transportation and infrastructure. As Assistant Deputy Minister, Policy with Transport Canada, he led the development of policy options and advice on issues touching all modes of the national transportation system, and ran the Department's international, intergovernmental and data analysis functions.

Earlier positions included Executive Director of the Aerospace Review; Assistant Deputy Minister with the Labour Program; Vice President, Program Delivery with the Canadian Environmental Assessment Agency; Director General, Human Resources with the Department of Fisheries and Oceans; Director of Operations for the Reference Group of Ministers on Aboriginal Policy; Machinery of Government Officer at the Privy Council Office; and Director of Pay Equity with the Canadian Human Rights Commission.



Scott has led Canadian delegations abroad, including to India, China, and the International Labour Organization, and has served as the Government Member with NAV Canada, Chair of the Council of Governors of the Canadian Centre for Occupational Health and Safety, and a Director on the Board of the Soloway Jewish Community Centre.

Scott received a bachelor's degree in East Asian Studies from the Hebrew University, a master's degree in International Relations from the Norman Paterson School of International Affairs, and a PhD in Political Science from Carleton University. He spent a year at Carleton University as a Public Servant in Residence and has taught courses, published articles, and made conference presentations on human rights, Middle Eastern history and politics, and public policy.

Contact information

Email: [president-chair@otc-cta.gc.ca](mailto:president-chair@otc-cta.gc.ca)

Telephone: 819-997-9233

## Notice biographique

### Scott Streiner

#### Président et premier dirigeant, Office des transports du Canada

Scott Streiner a été nommé président et premier dirigeant de l'Office des transports du Canada le 20 juillet 2015. Depuis lors, il a pris une série de mesures pour renforcer la capacité de l'Office à répondre aux besoins d'un réseau de transport national en évolution constante, de la clientèle de ce réseau, et des collectivités dans lesquelles il est exploité. Ces mesures comprennent notamment : le remaniement de la structure organisationnelle de l'Office et le recrutement de personnel hors pair pour faire partie de l'équipe des cadres supérieurs; la mise œuvre d'un plan d'action afin de favoriser un milieu de travail sain, respectueux et à haut rendement; la sensibilisation du public aux rôles et aux services de l'Office à l'aide de discours, d'entrevues médiatiques et des médias sociaux; l'introduction de nouvelles approches pour réaliser les mandats de réglementation et de règlement des différends de l'Office; et le lancement d'un examen complet de l'ensemble des règlements administrés par l'Office.

Avant d'entrer en fonctions à l'Office, Scott a fait carrière au sein de la fonction publique fédérale pendant 25 ans. Dans son rôle de secrétaire adjoint du Cabinet, Politique du développement économique et régional, il a été secrétaire du Comité du Cabinet chargé de la prospérité économique, et a exercé une influence considérable en ce qui touche la préparation d'avis au premier ministre sur des questions économiques, environnementales et commerciales, y compris dans le domaine des transports et de l'infrastructure. En tant que sous-ministre adjoint, Politiques, à Transports Canada, il a dirigé l'élaboration d'options et d'avis stratégiques sur des questions concernant tous les modes du réseau de transport national, et assuré la gestion des fonctions internationale, intergouvernementale et d'analyse des données du Ministère.

Il a auparavant occupé les postes de directeur exécutif, Examen de l'aérospatiale; de sous-ministre adjoint, Programme du travail; de vice-président, Prestation des programmes, à l'Agence canadienne d'évaluation environnementale; de directeur général, Ressources humaines, au ministère des Pêches et des Océans; de directeur des opérations du Groupe de référence ministériel sur les politiques autochtones; d'agent au sein de l'appareil gouvernemental du Bureau du Conseil privé; et de directeur de la parité salariale à la Commission canadienne des droits de la personne.



Scott a dirigé des délégations canadiennes à l'étranger, notamment auprès de l'Inde et de la Chine, ainsi que de l'Organisation internationale du Travail. Il a également agi à titre de membre du gouvernement auprès de NAV CANADA, de président du Conseil des gouverneurs du Centre canadien d'hygiène et de sécurité au travail, et de directeur du conseil d'administration du Soloway Jewish Community Centre.

Scott est titulaire d'un baccalauréat en études sur l'Asie orientale de l'Université Hébraïque, d'une maîtrise en relations internationales de l'École des affaires internationales Norman Paterson et d'un doctorat en sciences politiques de l'Université Carleton. Il a passé un an à l'Université Carleton comme fonctionnaire en résidence et il a donné des cours, publié des articles et prononcé des conférences sur les droits de la personne, l'histoire et les politiques du Moyen-Orient, de même que la politique publique.

Coordonnées

Courriel : [president-chair@otc-cta.gc.ca](mailto:president-chair@otc-cta.gc.ca)

Téléphone : 819-997-9233